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Notulen van de vergadering van de Ministerraad op 5 feb. 1960
*’s Morgens te 10 uur aangevangen en ’s middags voortgezet, Trêveszaal.

Aanwezig: De Minister-President De Quay en de Ministers Van Aartsen, Beerman, Klompé,
Korthals, Marijnen, De Pous, Van Rooy, Toxopeus en Visser (afwezig zijn de Ministers Cals,
Luns en Zijlstra).

Tevens zijn aanwezig de Staatssecretarissen Van den Berge, Calmeyer (bij punt 9),
Van Houten, Roolvink (bij de punten 14 en 16), Schmelzer (bij de punten 8, 13, 14 en 16) en
Stijkel (bij punt 2h).

Secretaris: J. Middelburg.
- - -

16. Ingekomen stukken en mededelingen
- - -
i. De kwestie van de spijtoptanten (#Zie ook notulen MR 12/2/60, punt 13c.)
Minister Beerman is voornemens in de Eerste Kamer tegenover de kritiek vast te houden aan het
beleid inzake toelating van spijtoptanten. Minister Klompé deelt mede, dat de felheid in een
vergadering in de Dierentuin kwam van de zijde der politici (Mej. Ten Broecke Hoekstra en Mr.
Daems), alsmede van iemand die in Indonesië een anti-Nederlandse rol heeft gespeeld. Voor haar
departement bestaat de moeilijkheid dat de contractpensions begin 1961 voor het grootste deel
beëindigd kunnen worden. Indien echter een ruime opvangmogelijkheid moet worden
opengehouden, moet het rijk rauwgeld gaan betalen. Daarom is van belang te weten of het
Kabinet zijn standpunt ten aanzien van de toelating zal gaan wijzigen, wat spreekster niet hoopt.
Minister Beerman vreest, dat als de spijtoptanten die een visum hebben aangevraagd in een korte
periode tot Nederland zouden worden toegelaten de resterende spijtoptanten die geen visum
hebben gevraagd ook zullen komen. Spreker wijst voorts op de noodzaak van gelijke normen
voor spijtemigranten (uit Canada enz.) en voor werklozen. Aangezien het criterium van
spijtoptant een technisch criterium is, dat weinig zegt omtrent de verbondenheid met Nederland
of met Indonesië, kan dit weer tot andere consequenties leiden. Er zijn bijv. ook grote groepen
die konden opteren voor het Nederlanderschap, nl. alle Chinezen in Indonesië van wie velen met
Nederlandse vrouwen zijn getrouwd. Voorts is er nog de groep van maatschappelijk
gelijkgestelden. Al deze mensen zijn tevoren nooit opgenomen geweest in de Nederlandse
gemeenschap in Indonesië. Minister Klompé onderschrijft het betoog van Minister Beerman. Zij
voegt hieraan toe, dat er bureaus in Indonesië zijn, die de overkomst naar Nederland stimuleren.
Uit de motieven van spijtoptanten die tot Nederland zijn toegelaten blijkt, dat slechts voor
enkelen geldt, dat hun situatie in Indonesië moeilijk was geworden, terwijl dit voor de meesten
niet geldt, maar bijv. met het oog op de betere opvoeding van hun kinderen naar Nederland
komen. Tegenover de moeilijkheden van de spijtoptanten in Indonesië moet men dan echter ook
stellen de vele jonge gezinnen, die in Nederland door de woningnood ten gronde worden gericht.
Een moeilijkheid voor de uitvoering van dit beleid is voorts, dat er geen behoorlijke apparatuur
meer is ter beoordeling van de visumaanvragen in Indonesië.

Minister Van Rooy stelt de vraag of de spijtoptanten in Nederland in vergelijking
met ondersteunden e.d. niet onevenredig goed verzorgd worden. Minister Klompé antwoordt, dat
de normen inderdaad in den regel hoger zijn dan die van de armenwet. Er is een Rijksregeling,
daar men de gerepatrieerden niet door de gemeenten kan laten opvangen. De gerepatrieerden
behoeven een hogere norm dan de armenwet, omdat zij in moeilijke omstandigheden verkeren,
komend uit een ander land met een andere situatie.

De Minister-President stelt voor, dat ten aanzien van de toelating van spijtoptanten
aan de oorspronkelijke lijn wordt vastgehouden. De Raad stemt hiermede in.

Kenmerk: Ministerraad.
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